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' De eerste visie van het in 2014 aangetreden college is opvallend ambitieloos en zouteloos', zo 
schl'eef Stefan Gybels in dagblad De Limburger als reactie op de kaderbrief. De werkgroep 
Samen uit de Armoede is het daar van harte mee eens. 

Zowel ambtenaren als politici worden getrained in de omwenteling naar de burger centraal. 
De werkgroep Samen uit deArmoede organiseerde begin dit jaar een stadspleidooi. Op basis van 
de voorbereiding en de tijdens het pleidooi opgedane ervadngen werden een zevental voo1·stellen 
geformuleerd als volgt: 

1. Experiment met een basisinkomen in Maastricht;
2. Ruilhandel en lokale valuta
3. Het uitbannen van werkverdi·inging
4. Inzichtelijk maken en in de openbaarheid brengen van het a1·moedeprobleem
5. Sociaal ondernemen
6. Training kennis en vaa1·digheden
7. Aanpakken van armoede onder senio1·en

Tijdens de door de gemeente geoi·ganiseerde stadsrondes rondom a1·moede is noch de we1·kgroep 
betrokken, noch aansluiting gemaakt met bovengenoemde voorstellen. 

In het najaar organiseert de werkgroep een tweede stadspleidooi. We gaan ervan uit dat de 
gemeente dit pleidooi niet alleen faciliteert maar ook een inba·eng levert. 

Sommige van bovengenoemde voorstellen kunnen al in 2015 worden ingezet: de creatie van een 
kenniscentrum per stadsdeel bijvoorbeeld vraagt uitsluitend om coordinatie en facilitering. Ook 
het experiment met een basisinkomen kan al in 2015 starten. Een onderzoek naai· de positie van 
de 2.500 arme senioren in onze stad kan voorbereid worden. De gemeente kan net als Amsterdam 
uitdrnkkelijk verklaren dat in het kader van de Participatiewet niemand wordt gedwongen 
vrijwilligerswerk te verrichten. En sociaal ondememerschap kan worden bevorderd en 
gefaciliteerd. Daar zitten de ondernemers nu al op te springen. 

Van groot belang is verder dat mensen met een uitkering met respect worden bejegend. 
Van wantrouwen naar vertrouwen. 

Er is een wachtlijst als het gaat om schuldsanering. De Kredietbank heeft te weinig personeel om 
de wachtlijst op korte termijn te laten verdwijnen. De gemeente kan besluiten het personeel van 
de bank uit te breiden. 

Ook de beide voedselbanken in onze stad kampen met een wachtlijst. De gemeente kan samen 
met Ed Kemmerling en de voedselbanken plus het bedrijfsleven in onze stad onderzoeken wat 
gedaan kan worden om de 200 huishoudens die wekelijks afltankelijk zijn van voedselhulp te 
voorzien. 



Hoe gaat de gemeente om met de 14.780 mensen die in een uitkering zitten? 
Is er een plan waarin te lezen valt hoe aan de totaalproblematiek gewerkt wordt? 

We missen de aansluiting en gebruikmaking van nieuwe methodes in bestaande projecten. 
We stellen voor in iedere wijk een Masters op te richten en met bedrijven, winkels en organisaties 
convenanten af te sluiten om Wajongers actief te maken en te laten doorstromen. 

We zijn van mening dat de verbetervoorstellen en innovaties gedaan in het kader van het 
beleidsplan Sociaal Domein 2016-2018 nu al opgepakt kunnen worden. 

Een groot deel van de vrijwilligers die in onze stad werk venichten in buurthuizen en anderszins 
krijgen niet de 150 euro vergoeding waar ze recht op hebben. De stichtingen waaronder deze 
buurthuizen vallen, kunnen die veelal niet betalen. Dat moet echt anders. 

Door de genomen p1·eventieve maatregelen bespaart de gemeente geld voor bewindvoering. 
Waar en hoe wordt dit geld nu ingezet? 

Al zo'n tien jaa1· geleden constateerde René Gabt·iëls in zijn wetenschappelijk onderzoek naai· de 
betekenis van een buurtplatform voor de kwaliteit van leven, dat deze een grote bijdrage leveren 
aan de sociale cohesie en de kwaliteit in een buurt. Hij deed toen drie aanbevelingen: 

- het instellen van een jaarlijkse prijs voor de samenlevingsopbouw
- bet oprichten van een buurtservicebureau ter ondersteuning 
- het jaarlijks organiseren van een stadsconferentie waar alle buurtplatforms aan

deelnemen. 
Is de gemeente van plan deze aanbevelingen uit te voeren? 




